
Voorzitter,

Bij de behandeling van de begroting van 2020 afgelopen november 
sprak ik in deze zaal de volgende woorden:

D66 maakt zich zorgen over de betaalbaarheid van een aantal posten 
in het sociaal domein. Door de decentralisaties maakt het sociaal 
domein een groter gedeelte dan ooit uit van de gemeentelijke 
begroting.

Het is goed te merken dat die zorgen nu in de raad breder gedeeld 
worden.

De fractie van D66 is ervan overtuigd dat we hier vanavond vooral 
moeten praten over onze structurele problemen. We geven immers 
richtingen mee voor het proces richting de begroting van 2021 en 
verder.

Incidentele problemen lossen we op korte termijn op, voor 
incidentele crises beschikt de gemeente over reserves. De oplossing 
voor de acute financiële problemen rond de coronapandemie lijkt 
dus voor de hand te liggen. Maar daarnaast zal de coronacrisis ook 
structureel gevolgen hebben voor Gouda. Die gevolgen komen 
bovenop het structurele probleem van de oplopende tekorten op het 
Sociaal Domein.

Voorzitter, structurele problemen vragen om structurele oplossingen. 
Daarbij ligt de verantwoordelijkheid voor een groot deel bij het rijk, 
dat wat ons betreft aan zet is om de ontbrekende financiering op 
Jeugd en WMO bij te passen. Maar daarnaast is ook de gemeente aan 
zet om de jeugdzorg en de WMO bestuurbaar te maken en zo grip te 
krijgen op de financiën.



Om financieel orde op zaken te kunnen stellen zullen we moeten 
bezuinigen,  maar D66 wil Gouda wel een prettige stad houden om in 
te wonen. Met een goed cultureel aanbod in een gezonde, groene 
omgeving. Een duurzame, actieve en aantrekkelijke stad.

Als we als raad een afweging willen kunnen maken, moeten we over 
alle informatie beschikken: kan het college toezeggen dat in 
september, op de avond die daarvoor reeds wordt ingepland, een 
pakket maatregelen en bezuinigingsopties wordt gepresenteerd 
waardoor de raad mee kan sturen aan de financiële toekomst van 
Gouda? De informatiebrief is een goed begin, maar als de raad wil 
kunnen sturen, moeten alle opties wel op tafel liggen.


